
 
 

VERSLAG 

 

Centraal College van Deskundigen en Accreditatiecollege 
Bodembescherming 
 

Datum : 7 juni 2024  

Plaats : SIKB te Gouda 

 

Aanwezig Werkt bij  College Afgevaardigd door of rol 

Nicole Olland Provincie Overijssel CCvD / AC Voorzitter 

Jordi Verkade SIKB-programmabureau CCvD / AC Secretaris  

Kees Jonker RWS CCvD / AC Ministerie van I&W  

Gerard Groot Koerkamp ContrAll CCvD / AC ODI/VDV  

Martijn Franssen SFA Testsystemen AC ODI/VDV 

Annemieke van der Velden Kiwa certificatie CCvD Ci 

Marc Bergijk ABV Haukes CCvD / AC ODI/VDV  

Henk Koster SIKB-programmabureau CCvD / AC Toehoorder 

Stephan Romers Ecocare  CCvD NIBV 

Dennis Diercks ZVS CCvD / AC NIBV 

Erik Doekemeijer SIKB - Toehoorder 

Afwezig    

Floris Klink Reehorst AC VTI 

Marcel Struis Kiwa Inspecta  AC ODI/VDV (tanks) 

Wim Schouten  NOVE  CCvD / AC  Opdrachtgever 

Remy Zwerus  SGS INTRON CCvD Ci 

Arend van de Pol Trisoplast CCvD / AC NIBV 

 
 
Actie Verslag 
  
 1. Opening en vaststelling agenda CCvD/AC 
 Nicole Olland opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Afmelding is ontvangen van 

Floris Klink, Arend van de Pol, Marcel Struis, Remy Zwerus, Wim Schouten, Annemieke van Ling 
en Annemarie van Aalten. Erik Doekemeijer is aanwezig om de jaarrapportage BRL SIKB 7700 toe 
te lichten. De agenda wordt inhoudelijk ongewijzigd vastgesteld. 
 

 
 
 
 
 
 
 

2. Concept-verslag voorgaande vergadering 
2.1 Vergadering 21 maart 2024 + actielijst (bijgaand) 
Het verslag van de vorige vergadering is besproken. Ten aanzien van agendapunt 8 geeft Gerard 
Groot Koerkamp aan dat het inperken van vloeren meer als een vrije interpretatie door Contrall 
gezien moet worden. Ook geeft hij aan dat de memo die als agendapunt 7.2 ter kennisgeving is 
gedeeld voorbarig is en dat het onderwerp nog besproken moet worden tussen Stichting ODI/VDV 
en NIBV. Jordi Verkade geeft aan dat de memo het resultaat is van een bespreking met NIBV en 
beide CI’s en dat dit los gezien moet worden van het andere overleg dat specifiek over de BIC’s 
gaat. Besloten wordt dit onderwerp verder te bespreken onder 7.2 waarmee het verslag 
ongewijzigd wordt vastgesteld.  
  
Actielijst: 
De actielijst is doorgenomen en bijgewerkt. Alle openstaande acties zijn uitgevoerd of ingepland. 
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3. Mededelingen 
3.1 Stand van zaken Rbk en Omgevingswet  
Henk Koster geeft aan dat er relatief weinig ontwikkelingen te melden zijn, per 1 januari zal het 1e 
verzamelbesluit, waarin onder andere de gewijzigde termijnen voor ondergrondse tanks zijn 
opgenomen, van kracht worden. Teleurstellend is daarnaast dat de navolgende wijziging van het 
Bal pas per 1 januari 2026 zal zijn.  
Tenslotte geeft Henk aan dat het jaarcongres van SIKB op 26 september zal plaatsvinden bij de 
Prodentfabriek in Amersfoort, een ieder is hier alvast voor uitgenodigd. Daarnaast vindt op 13 juni 
de gezamenlijke vergadering van de programmaraden Bodembeheer en Bodembescherming plaats 
in de Europoort op locatie van Vopak. Wanneer men hierbij aanwezig wil zijn dan kan men zich 
aanmelden bij Henk. 
 
3.2 Roadshow Bodembescherming  
Jordi Verkade geeft aan dat er zes roadshows zijn verzorgd en dat er voor september een 
roadshow gepland is bij de OD Twente.  Na september is er nog ruimte voor 2 á 3 roadshows in 
2024. Geconstateerd is dat het kennisniveau van de doelgroep omhoog gaat, men krijgt steeds 
meer ervaring met het Bal en de Omgevingswet, ook de vragen worden concreter en daarmee 
interessanter. Eind van het jaar zal een evaluatie plaatsvinden waarna wordt besloten of we in 2025 
doorgaan met de roadshows. Gerard Groot Koerkamp vraagt of de vragen worden bijgehouden in 
een soort van naslagwerk, dat gebeurt nog niet maar zal worden opgepakt. 
 
4. Actualiteiten AS SIKB 6700 (Inspectie bodembeschermende voorzieningen) 
4.1 SIKB Rapport 2024-1 Beheer bedrijfsriolering bodembescherming 
Jordi Verkade geeft aan dat het concept SIKB-rapport ter openbare kritiek heeft gelegen. Vanuit 7 
partijen zijn 43 opmerkingen gegeven. Een flink aantal gaat over de wettelijke termijnen, die liggen 
echter buiten de scope van het rapport en zijn bepaald in het Bal. De opmerkingen zullen worden 
besproken met de Begeleidingscommissie en waarschijnlijk wordt het definitieve rapport in 
september ter vaststelling aan het College verzonden. 
 
4.2 Actualisatie schema AS SIKB 6700 
Jordi Verkade geeft aan dat er een rapporteur is gecontracteerd voor de herziening van schema AS 
SIKB 6700 en dat momenteel de Begeleidingscommissie wordt samengesteld, er zijn circa 6 
vergaderingen gepland en naar verwachting zal het concept tweede of derde kwartaal 2025 aan het 
college aangeboden kunnen worden. 
 
4.3 Actualisatie protocol 6702 
Jordi Verkade geeft aan dat inmiddels een Begeleidingscommissie voor de actualisatie van protocol 
6702 is samengesteld en dat de eerste vergadering is gepland voor begin juli. 
 
4.4 Protocol Visuele inspectie en controle aaneengesloten- en elementenbodemvoorziening 
Jordi Verkade geeft aan dat er ook een rapporteur is gecontracteerd voor het opstellen van het 
nieuwe protocol 6712. Momenteel wordt de Begeleidingscommissie samengesteld, er zijn circa 3 
vergaderingen gepland en naar verwachting zal het concept laatste kwartaal 2024 of eerste 
kwartaal 2025 aan het college aangeboden kunnen worden. 
  
5. Actualiteiten AS SIKB 6800 (inspectie tankinstallaties) 
5.1 PRJ 288 Voorkom een nieuwe Actie Tankslag 
Henk Koster geeft aan dat de zoektocht naar nieuwe tanks wordt voortgezet, de scope is uitgebreid 
naar bovengrondse tanks. Er is een nieuw verzoek uit gedaan naar een groot aantal partijen om 
geschikte tanks aan te bieden. Dit kunnen zowel boven- als ondergrondse en gecoate en 
ongecoate tanks zijn. 
 
6. Actualiteiten AS SIKB 6900 (inspectie werk met een IBC bouwstof) 
6.1 Vervolg AEC-bodemassen ronde tafel 
Henk Koster geeft een update over de ronde tafel overleggen. Het blijft lastig om vanuit de 
overlegmodus naar concrete projecten te gaan. Wat kan helpen is dat zowel de VA als het 
Ministerie van I&W een position paper over dit onderwerp willen opstellen en ook IL&T en ODNL 
zijn bezig om een en ander op papier te zetten, wellicht kunnen deze samen worden gevoegd 
waarna specifieke acties besproken kunnen worden. Een routekaart naar 2030 is iets waar aan 
gedacht wordt. Wat wellicht ook helpt om concreter te worden is een rapport van de Algemene 
Rekenkamer dat onlangs is opgesteld. Deze is onder andere kritisch over toepassing, toezicht en 
registratie van AEC. Marc Bergijk vult aan dat hij merkt dat er meer toenadering is tussen de 
verschillende partijen, het is nu zaak om commitment naar elkaar uit te spreken. Ook benoemt hij 
dat er nu een maatschappelijk probleem gaat ontstaan vanwege het gebrek aan afzet. 
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7. Actualiteiten BRL SIKB 7700 (aanleg en herstel vloeistofdichte voorzieningen) 
7.1 Stand van zaken herziening BRL SIKB 7700 
Jordi Verkade geeft aan dat het schema alle procedures heeft doorlopen. Verwachte datum in 
werking treden is 1 januari 2025. 
 
7.2 Wijzigingsblad BRL SIKB 7700 
Jordi Verkade geeft aan dat als invulling van een actie die vorige vergadering is afgesproken 
overleg is geweest met beide CI’s en NIBV over de, wat de vergadering betreft, ongewenste 
aanpassing van de wet met betrekking tot het loslaten van de minimale afmetingen van een 
vloeistofdichte vloer bij het grootschalig tanken. In het overleg is besproken dat een mogelijke 
oplossing is het opnemen van minimale eisen aan de afmetingen in de BRL SIKB 7700 zelf. Hiertoe 
is een concept wijzigingsblad opgesteld dat nu voor vrijgave voor een openbare kritiekronde aan 
het CCvD is verzonden. Ook is in het overleg besloten om een memo op te stellen waarin wordt 
opgeroepen om terughoudend op te treden met het aanleggen van vloeren kleiner dan de 
minimummaat van slanglengte plus een meter zoals wordt voorgesteld. Gerard Groot Koerkamp 
geeft aan dat de memo voorbarig is aangezien Stichting ODI/VDV en NIBV hier nog overleg over 
zouden hebben. Jordi geeft aan dat het twee verschillende onderwerpen zijn. Deze memo gaat 
over nieuwe aanleg van vloeren en het overleg tussen Stichting ODI/VDV en NIBV gaat over het 
inperken van vloeren na verlopen van de BAOC. Gerard vraagt of Stichting ODI/VDV ook is 
betrokken bij de memo. Jordi geeft aan dat hij de memo ter beoordeling aan Martin de Jonker heeft 
verstuurd maar of hij op persoonlijke titel of namen Stichting ODI/VDV heeft gereageerd is niet 
bekend. Dit gaat Gerard intern bij Stichting ODI/VDV navragen. 
De voorzitter vraag of iedereen kan instemmen met het vrijgeven van het concept wijzigingsblad 
voor een openbare kritiekronde. Jordi geeft aan dat Wim Schouten namens NOVE heeft 
aangegeven niet te willen instemmen aangezien NOVE van mening is dat het Bal hier de wettelijke 
eisen aangeeft en daar waar dit niet voldoende is, is er altijd nog de zorgplicht. Henk Koster geeft 
aan dat het heel gebruikelijk is dat in schema’s en protocollen nadere invulling wordt gegeven van 
eisen en voorwaarden. De BRL SIKB 7700 is een document dat de kwaliteit van de vloeistofdichte 
voorziening moet waarborgen en het is niet meer dan logisch dat daarin eisen aan de grootte van 
een voorziening zijn opgenomen. Marc Bergijk en Gerard Groot Koerkamp geven aan dat ze eerst 
intern bij Stichting ODI/VDV willen nagaan hoe een ander is verlopen voordat ze voorstemmen. Ze 
komen hier zo snel mogelijk op terug. Voor het overige zijn er geen tegenstemmers op vrijgave van 
het concept wijzigingsblad. Als Stichting ODI/VDV voor stemt dan zal het concept wijzigingsblad 
worden vrijgegeven voor een openbare kritiekronde. NOVE en andere partijen hebben dan de 
mogelijkheid om inhoudelijk te reageren. 
 
Noot: op 21 juni heeft Stichting ODI/VDV via email van Gerard Groot Koerkamp aangegeven in te 
stemmen met de vrijgave van het wijzigingsblad met de volgende onderbouwing ‘ODI/VDV kan 
instemmen met “Wijzigingsblad 1-01 BRL7700, versie 3.0” van 7 juni 2024. Het besluitformulier 
verwijst ook naar de memo “Minimale afmeting vloeistofdichte bodemvoorziening BRL SIKB 7700” 
waarin tevens het uitvoeren van BIC’s wordt benoemd. M.b.t. dit aspect hebben NIBV en ODI 
afgesproken dat dit in het gezamenlijke technisch overleg verder wordt opgepakt. Wordt dus nog 
vervolgd, zie ook actielijst verslag d.d. 21-03-2024 
Het besluitformulier vermeld (punt 7) dat bij het onderwerp ook leden vanuit ODI/VDV namens het 
AC Bodembescherming betrokken zijn. Dat is ons niet bekend. Wanneer dit zo zou zijn dan zou 
heeft dat buiten medeweten van ons plaats gevonden.’   
 
7.3 Jaarrapportage BRL SIKB 7700 
Erik Doekemeijer geeft als rapporteur een toelichting op de jaarrapportage 2023 over de BRL SIKB 
7700. In grote lijnen zijn de resultaten vergelijkbaar met de trends uit voorgaande jaren, ook is het 
aantal certificaathouders gelijk gebleven. Naar aanleiding van de rapportage zijn er door IL&T een 
aantal vragen gesteld die besproken worden in de vergadering. Zo wordt gevraagd wat de 
verklaring is van de forse toename van kritieke afwijkingen. Dit is volledig te wijten aan het niet tijdig 
afhandelen van administratieve tekortkomingen. Daarnaast wordt gevraagd hoe het komt dat er 
meer BAOC’s worden afgegeven dan BHOC’s. Dat komt doordat de BRL voorschrijft dat zodra er 
wordt geroerd in de ondergrond dit wordt gezien als aanleg, dat kan al zijn bij bijvoorbeeld het 
vervangen van leidingwerk. Dit is in de nieuwe BRL aangepast, daar is duidelijker onderscheid 
tussen herstel en aanleg. Gerard Groot Koerkamp vraagt of het ook mogelijk is om inzicht te krijgen 
hoe vaak een BAOC wordt afgegeven voor een deel van een vloer. Dat is niet mogelijk en wordt 
ook niet bijgehouden maar zal met de nieuwe BRL opgelost zijn. Gevraagd wordt naar welke 
webapplicatie wordt verwezen in voetnoot 7. Dit is een webapplicatie die een CI wil gebruiken om 
werken aan te kunnen melden. Ten slotte wordt gevraagd of de schorsing van een partij is gemeld 
bij SIKB en Rijkswaterstaat. Dat is niet gebeurd en daarmee strijdig met de BRL en de Rbk. Dit is 
inmiddels door de rapporteur teruggekoppeld met de betreffende CI. 
Gerard Groot Koerkamp vraag of in de bijlage ook het aantal certificaathouders vermeld kan 
worden. Dit wordt aangepast. 
Met inbegrip van deze aanpassing wordt de jaarrapportage vastgesteld en vrijgegeven voor 
publicatie.  
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8 Overig, rondvraag en afsluiting  
Stephan Romers geeft aan dat hij merkt dat er steeds minder bedrijven zijn die zijn gecertificeerd 
voor het saneren van tanks, BRL-K904, en vraagt of we daar op moeten acteren. Deze BRL valt 
onder KIWA en daarmee ook onder een ander College. Annemieke van der Velden geeft aan dat 
dit met name komt door wetswijzigingen en dat ze dit als bespreekpunt zal agenderen in het CvD 
TTa. 
Kees Jonker geeft aan dat de website van Bodem+ uit de lucht is gehaald, men kan nu terecht op 
de website Iplo.nl onder het thema bodem. Jordi Verkade geeft aan dat IL&T heeft gemeld dat ze 
blij zijn met de voorgenomen wijziging om de BRL SIKB 7700 uit te breiden met de eis ‘slanglengte 
+1 meter’. Henk Koster geeft aan dat hij maandag 10 juni overleg heeft bij IL&T, als er zaken te 
bespreken zijn dan kunnen deze bij Henk worden aangegeven.  
 
 
Volgende vergadering: 13 september 2024 van 10.00 – 12.00 uur te GOUDA 
 
 
Actielijst CCvD en AC Bodembescherming  
(stand per 7 juni 2024) 
 

Vergadering Actor Actie Stand van zaken 

21-03-2024 ODI/VDV en 
NIBV 

Bespreken inperken 
tankplaatsvloeren 

 

07-06-2024 KIWA Agenderen K-904 in TTa  

07-06-2024 ODI/VDV Reageren op vrijgave 
concept wijzigingsblad BRL 
SIKB 7700 

Afgerond 21 juni 2024 

 
 

  
 
  


